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írásbeli kérdés
Dr. Kövér László
az Országgy ű lés elnöke
részérc

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésrő l szóló 2012 . évi XXXVi.
törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló 10/2014 . (II. 24 .) OGY
határozat 124_ § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani Dr. Fazekas Sándor, földművelésügyi
tnzaisztenccz,

',Miért nem tettek semmit a balmazújvárosi méregtelep felszámolása érdekében? "
címmel ,

amelyre a választ írásban kérem,

Tisztelt Miniszter Úr !

Idén évelején látott napvilágot az a hír, hogy súlyos szennyező 'anyagok találhatóak a Hortobágyi Nemzeti
Park határán már a környezetben. A zöld szervezetek vizsgálatai már idén januárban azt mutatták, hogy a
Hortobágyi Nemzeti Park melletti, egy veszélyes vegyi anyagokat tároló elhagyott, romos balmazújváros i
tárolóból a kiemelten mérgező szennyező anyagok ínár kijutottak a környezetbe. A rákkeltő kadmium és az
ismert idegméreg ólom esetén a talaj határérték több mint hétszerese, a króm esetén pedig a határérték töb b
mint húszszoros mennyisége volt kimutatható a mintákban .

A januári helyszíni terepbejáráson Illés Zoltán, az el őző ciklus volt környezetügyi államtitkára állami forrást
ígért a veszélyeshulladék-tároló fölszámolására. rvelején azt ígérte az Orbán-kormány, hogy a fölszámolá s
költségeinek elő teremtésére külön pénzügyi alap létrehozását kezdeményezik, és ebben a kormányzat i
ciklusban 3-4 milliárd forintot elkűlőnitenek a balmazújvárosihoz hasonló hulladéktárolók fölszámolására .

Úgy tűnik, hiába az ígéretek, az Orbán-kormány eddig semmit sem tett a balmazújvárosi méregtelep ellen . A
közel kétezer tonna veszélyes hulladék továbbra is szennyezi a környezetet Hortobágy határában . A hírek
szerint az év eleje óta semmilyen érdemi hatósági döntés nem született, és Illés Zoltán ígérete ellenére a
kormány erre a célra egy fillért sem adott, sőt az ügy nem is került a kormány elé . Úgy tűnik a kormánynak
januárban – a választási kampány elő tt – csak az volt a fontos, hogy a balmazújvárosi méregtelep ügyében
megnyugtassa a közvéleményt, a probléma megoldása a botrány elültével már nem olyan sürg ős.

Mindezen okok miatt kérdezem: miért nem tettek semmit a balmazújvárosi méregtelep felszámolás a
érdekében? Lesz-e külön kormányzati forrás a közel 300, hasonló telep felszámolására? Mikor állapítják me g
végre a telepet tulajdonló cég, a budapesti és felszámolás alatt álló Chase Coorporation Kft. felelősségét az
ügyben? Tudják-e, hogy ugyanez a cég egy másik, hasonlóan veszélyes telepet tulajdonol a debreceni Tócó-
lakótelep és az ipari park között? Végezetül : miért nem történt január óta semmilyen hatósági intézkedés –
ellenőrzés, hulladékelszállítás – a hortobágyi méregtelep felszámolása kapcsán ?

Megtisztelő válaszait köszönöm!

Budapest, 2014_ július 16.
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